
Z A P I S N I K 
 

sa drugog sastanka 
Komisije za stručno usavršavanje i izdavačku djelatnost Farmaceutske komore 
Republike Srpske (u daljnjem tekstu Komisije) održanog 25.04.2009. godine u 
prostorijama Farmaceutske komore Republike Srpske, ul. Save Kovačevića br. 21. 
 
Sastanak je počeo u 8.45 časova. 
Prisutni: Prim. mr farm. spec. Anñelka Damjanović, mr farm. Branka Tomašević i 
 prof. dr spec. Jasminka Mehanović Nikolić 
Odsutni: mr farm. spec. Nada Trifković i mr farm. Nataša Ćebić 
Odsustvo je bilo opravdano i blagovremeno najavljeno. 
 
Predsjednik Komisije predložio je slijedeći  
 

D n e v n i   r e d: 
 

1. Usvajanje zapisnika sa I sastanka Komisije održanog 13.12.2008. godine 
2. Informacija o raspravi povodom izmjene Pravilnika o postupku i načinu provjere 

znanja i sposobnosti članova Farmaceutske komore RS 
3. Razmatranje zahtjeva firmi „Pliva Hrvatska“ i „Hemofarm“ o održavanju više 

stručnih predavanja za ljekare i farmaceute. 
4. Aktivnosti oko održavanja VI simpozijuma farmaceuta i biohemičara koji će biti 

održan u Trebinju 
5. Utvrñivanje plana rada Komisje za 2009. godinu 
6. Izvještaj o izradi web stranice Farmaceutske komore RS 
7. Utvrñivanje broja osvojenih bodova putem sertifikata za članove Komore u 2008. 

godini 
8. Razno 

• Upit Izvršnom odboru vezan za nabavku stručne literature 
• Zakazivanje ponovnog sastanka Komisije 

 
Konstatovano je da je prisutna potrebna većina članova Komisije i pristupilo se radu. 
Dnevni red je jednoglasno prihvaćen i otvorena je rasprava. 
 

1. Jednoglasno je usvojen zapisnik sa I sastanka Komisije održanog 13.12.2008. 
godine. 

2. J. Nikolić je informisala pisutne o sastanku Izvršnog odbora Farmaceutske 
komore RS, kome je dijelom prisustvovala, a na kome je u potpunosti prihvaćen 
prijedlog Komisije o izmjenama Pravilnika o postupku i načinu provjere znanja i 
sposobnosti članova Farmaceutske komore RS. 
Pomenute izmjene, jednoglasno uz pohvale, prihvatila je i Regionalna podružnica 
Farmaceutske komore RS Banja Luka, uz prijedlog da se promjene vezane za 
sakupljanje bodova primjenjuju počevši od 2009. kalendarske godine. 

         



3. J. Nikolić informisala je prisutne o stručnim predavanjima, koja su u toku, u 
organizaciji firme „Pliva Hrvatska“. Konstatovano je da praksa istovremenih 
predavanja za farmaceute i ljekare nije dobra, iz već poznatih razloga. Zaključeno 
je da se predsjednik Komisije obrati, putem dopisa pomenutoj firmi i predloži da 
se u posljednjem tromjesečju 2009. godine održe stručna predavanja samo 
farmaceutima i pri tome prilagode teme. 
Članovi Komisije su upoznati sa inicijativom „Hemofarma“ da organizuje stručna 
predavanja u Bijeljini, Foči i Banjoj Luci, isključivo za farmaceute. Aktivnosti 
oko organizacije su u toku. 

4. Formiran je stručni odbor VI simpozijuma farmaceuta i biohemičara: 
Prof. dr spec. Jasminka Mehanović Nikolić, predsjednik 

                                 Prim. mr farm. Nataša Grubiša, član 
                     Prim. mr farm. spec. Rada Amidžić, član 
                     Prim. mr farm. spec. Anñelka Damjanović, član 
                     Mr farm. Branka Tomašević 
Vezano za teme Komisija predlaže da dio predavanja bude tematski vezan za 
bolesti kardiovaskularnog sistema. Pri tome potrebno je obraditi lijekove nove 
generacije sintetskog porijekla, lijekove biljnog porijekla, kao i biohemijske 
markere u dijagnostici bolesti kardiovaskularnog sistema. Veći dio predavanja 
trebao bi da obuhvati sve aspekte farmaceutske djelatnosti. Na taj način bile bi 
zastupljene teme vezane za farmaceutsku legislativu, apotekarstvo, veledrogerije, 
bolničke apoteke.... Potrebno je organizovati „okrugli sto“ i dati mogućnost da svi 
farmaceuti mogu aktivno da se uključe u rad. Radionice nije moguće 
organizovati, pošto je ranije uočeno da mali broj učesnika, u odnosu na interes 
može da bude uključen u rad, što može da predstavlja ozbiljan problem. Broj 
predavanja treba da bude primjeren dužini trajanja skupa. Treba obratiti pažnju na 
prezentacije proizvoñača kako bi se poštovalo predviñeno vrijeme.  

5. Razmatrane su dosadašnje aktivnosi Komisije i zaključeno je da J. Nikolić 
pripremi, za naredni sastanak, plan aktivnosti u pisanoj formi, kako bi zvanično 
bio usvojen. Aktivnosti predviñene na prvom sastanku Komisije u potpunosti se 
realizuju. 

6. Aktivnost oko redizajniranja web stranice Farmaceutske komore RS prezentirala 
je J. Nikolić. Izvršni odbor je izabrao povoljnijeg ponuñača za izradu web stranice 
i zadužio J. Nikolić da osmisli sadržaj stranice. Izrada je u završnoj fazi i J. 
Nikolić je upoznala prisutne sa detaljima nove stranice, uz napomenu da će na 
Simpozijumu u Trebinju biti zvanično prezentovana nova web stranica. Osnovna 
novost biće mogućnost on-line edukacije za članove Komore.  

7. Razmatran je izgled i sadržaj sertifikata koji su do sada uručivani na stručnim 
skupovima. Zaključeno je da dio teksta koji glasi: „kojim se potvrñuje da 
gospoña/gospodin“, treba brisati, a ispred imena i prezimena 
farmaceuta/biohemičara treba da stoji titula/titule. 
Zaključeno je da se od stručne službe traži da prilikom štampanja sertifikata za 
svaki stručni skup vodi tačnu evidenciju broja štampanih (uz potvrdu ovlaštene 
štamparije) i uručenih sertifikata, uz obavezu da se višak komisijski uništi. Ovo je 
zaključeno nakon primjedbi odreñenog broja farmaceuta koji su primijetili  da 



sertifikate za odreñene stručne skupove imaju farmaceuti koji nisu prisustvovali 
tim skupovima. 
Komisija je pregledala sve prispjele sertifikate za 2008. godinu. Značajan broj 
licenciranih članova Komore nije dostavio sertifikate. Uvidom u prispjele 
sertifikate konstatovano je da je veliki broj farmaceuta/biohemičara ostvario 
značajno veći broj bodova od predviñenog minimuma, što ukazuje na veliku 
zainteresovanost za različite vidove kontinuirane edukacije. Za sve članove 
Komore, koji su dostavili sertifikate, urañeni su zbirni sertifikati, koji će biti 
uručeni na Simpozijumu u Trebinju.  
Jedan farmaceut dostavio je ovjerene fotokopije sertifikata, što nije u skladu sa 
pravilom istaknutim na svakom seretifikatu da se evidentiraju samo originalni 
sertifikati sa suvim žigom. Od pomenutog farmaceuta biće zatraženi originalni 
sertifikati, a vraćene kopije. 
Jedan farmaceut je imao veći broj sertifikata sa istih stručnih skupova održanih u 
različitim gradovima. Ovo je korigovano i isključeni su takvi sertifikati, pošto se 
može računati samo jedno prisustvo tematski istom stručnom skupu. 

     Četiri farmaceuta/biohemičara nisu sakupili dovoljan broj bodova, ili nisu uopšte 
imali sertifikate, a zatražili su produženje licence. To su: mr farm. Dragica 
Lopandić, mr farm. Nina Kešelj, mr farm. Biljana Bokan-Zelenović i mr. farm. 
Zenko Miličević. Zaključeno je da se pomenutim kolegama uputi dopis sa 
obavještenjem da u skladu sa Pravilnikom  o postupku i načinu provjere znanja i 
sposobnosti članova Farmaceutske komore RS, mogu da polažu ispit provjere 
stručnog znanja iz područja za koje se traži produžetak licence. Odreñeni su 
članovi komisije: prof. dr spec. Jasminka Mehanović Nikolić, prim. mr farm spec. 
Anñelka Damjanović i prim. mr farm spec. Nada Trifković.  

8. Zaključeno je da se zatraži od Izvršnog odbora kontinuirano nabavljanje stručne 
literature, što će u dogovoru sa Predsjenikom Komore i Predsjednikom Izvršnog 
odbora biti detaljno specificirano. 
Traži se od Izvršnog odbora da odobri da predstavnici Komisije posjete 
Farmaceutski fakultet u BG, kako bi uspostavli kontakt sa osobama odgovornim 
za kontinuiranu edukaciju farmaceuta Srbije. 
Traži se od Izvršnog odbora da plati članove Komisije prema prisustvu na 
održanim sastancima. Do sada su plaćani samo putni troškovi i dnevnice za 
članove koji imaju mjesto boravka van Banja Luke. 
Novi sastanak Komisije zakazan je u vrijeme održavanja Simpozijuma u Trebinju. 
 
Sastanak je završen u 14.00 časova. 
 
 
Banja Luka, 26.04.2009. godine                 Prof. dr Jasminka Mehanović Nikolić,   
                                                                            predsjednik Komisije 


